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Protokół Nr 18 
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 24.09.2012r. 
 
Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 14:00 – 16:00. 
 
Obecność według złączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka - Paweł Toczko 
2. Skarbnik Gminy  - Alina Kruk 
 
Spotkanie rozpoczął witając wszystkich zebranych Przewodniczący Komisji p. Mariusz 
Wobszal. Na wstępie również przypomniany został radnym porządek obrad spotkania, który 
obejmował: 
 
1. Analizę i zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Więcbork za  

I półrocze 2012r. oraz informację o realizacji Wieloletniej Prognozy Finansowej  
w okresie I półrocza 2012r. 

2. Sprawy różne. 
 
Do powyższego nikt z obecnych nie wniósł uwag ani propozycji zmian. 
 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 
 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący Komisji przekazał głos Skarbnik Gminy, która  
z uwagi na wcześniejsze przedłożenie radnym pisemnego sprawozdania skupiła się na 
omówieniu najistotniejszych danych i wskaźników wynikających z wykonania budżetu 
Gminy Więcbork w I półroczu 2012r. 
 
Budżet gminy wg Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku nr XIV/113/2011 z dnia  28 grudnia 
2011 r. na dzień 01.01.2012 r. po stronie dochodów wynosił: 36.318.106,01 zł., a po stronie 
wydatków: 39.610.750,40 zł. Natomiast po zmianach na dzień 30.06.2012 r. – dochody 
wyniosły: 38.229.197,38 zł., wydatki zaś wyniosły: 42.304.117,63 zł. Zaplanowany deficyt 
budżetowy na dzień 01.01.2012 r. wynosił: 3.292.644,39 zł, w analizowanym okresie zmienił 
się i wynosi: 4.074.920,25 zł.. Źródłem sfinansowania planowanego deficytu będą zaciągnięte 
pożyczki z WFOŚiGW w Toruniu, kredyt z banku oraz wolne środki. 
 

Plan dochodów w I półroczu 2012 r. zwiększył się o kwotę 1.911.091,37 zł. 
 
Plan wydatków w I półroczu 2012 r. zwiększył się o kwotę 2.693.367,23 zł 
 
 
Dochody majątkowe wykonano w wysokości 631.444,77 zł. Niski procent wykonania 
dochodów majątkowych spowodowany jest tym, iż większość tych dochodów realizowana 
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jest po całkowitym rozliczeniu inwestycji. Uzyskane dochody majątkowe stanowią 3,28 % 
dochodów ogółem. 
Dochody bieżące wykonano w wysokości 18.610.651,18 zł. 
 
Wykonane wydatki majątkowe stanowią 2,98 % wydatków ogólnych. Realizacja 
zaplanowanych inwestycji trwa bądź rozpocznie się w II półroczu br. Natomiast zrealizowane 
w Zrealizowane wydatki na zadania zlecone nie przekraczają kwoty otrzymanych dotacji na 
te zadania. Ich wykonanie następuje zgodnie z założonym planem. 

Wydatki bieżące uzależnione są od pozyskanych dochodów bieżących.  

Wydatki są realizowane na zasadach i w terminach przyjętych w podpisanych 
porozumieniach. 

W I półroczu 2012 r. Urząd Miejski w Więcborku spłacił pożyczkę do WFOŚiGW w Toruniu 
w kwocie 225.008,00 zł., kredyt w BOŚ S. A. w Bydgoszczy w kwocie 360.000,00 zł., kredyt 
w GBW w Pile w kwocie 413.980,00 zł., oraz wykupił obligacje komunalne w kwocie 
500.000,00 zł.  

W I półroczu 2012 r. Gmina Więcbork nie wyemitowała obligacji komunalne oraz nie 
zaciągała kredytów. 

Należności na dzień wskazany powyżej ogółem wynosiły: 7.259.629,66 zł, w tym 
wymagalne: 2.375.902,98 zł. Na powyższe kwoty składają się należności następujących 
jednostek: 
Zobowiązania na dzień 30.06.2012 r. wynosiły ogółem 15.646.869,00 zł., co stanowi 40,93 % 
w stosunku do planowanych dochodów.  

 

W I półroczu nie zaciągano kredytów i pożyczek oraz nie emitowano papierów 
wartościowych na pokrycie występującego w ciągu roku budżetowego przejściowego deficytu 
budżetu. Upoważnienie wynikające z § 10 Uchwały Nr XIV/113/2011 Rady Miejskiej w 
Więcborku z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na 
2012 r. Burmistrz Więcborka dokonywał czterokrotnie zmian w planie wydatków bieżących 
zgodnie z upoważnieniem zawartym w § 10 pkt. 2 ww. uchwały. W I półroczu lokowano 
wolne środki na wyodrębnionych rachunkach bankowych. 

Stan zaawansowania inwestycji w I półroczu 2012 r. przedstawia się następująco: 

1. Przyłącze wodociągowe do boiska w Pęperzynie – inwestycja zrealizowana. 
2. Budowa łowiska wędkarskiego przy Jeziorze Gardzinowo w Lubczy – dokumentacja – w 

trakcie przygotowywania. 
3. Budowa szlaku turystycznego wokół Jeziora Więcborskiego wraz z budową ścieżki 

pieszo - rowerowej przy drodze wojewódzkiej nr 241 w relacji Więcbork - Runowo – 
dokumentacja – z uwagi na prawa własności osób prawnych i fizycznych terenów 
objętych inwestycją zrezygnowano z jej wykonania. 

4. Modernizacja budynku administracyjnego Urzędu Miejskiego w Więcborku 
(dokumentacja) – w trakcie realizacji. 

5. Przebudowa, remont pomostu oraz remont budynku hangaru służącego wędkarstwu, 
rekreacji i turystyce ogólnodostępnej wraz z jego wyposażeniem – dokumentacja) – w 
trakcie realizacji. 
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6. Przebudowa chodnika w ciąg pieszo – rowerowy na ul. Pocztowej w Więcborku w ciągu 
drogi wojewódzkiej nr 241 Tuchola – Rogoźno – rozstrzygnięto przetarg, realizacja w II 
połowie br. 

7. Budowa chodnika w Śmiłowie – realizacja jesienią br. 
8. Przebudowa drogi powiatowej nr 1125 C relacji Sypniewo – Borzyszkowo na odcinku 

Lubcza – Borzyszkowo – realizacja jesienią br. 
9. Rozbudowa i przebudowa części drogowego układu komunikacyjnego w obrębie ulic: 

Gdańskiej, I Armii Wojska Polskiego i Starodworcowej w m. Więcbork – inwestycja 
zrealizowana. 

10. Budowa dworca autobusowego między ulicami Gdańską i I AWP w miejscowości 
Więcbork – inwestycja zrealizowana. 

11. Modernizacja dróg wiejskich: Adamowo, Dalkowo, Frydrychowo, Jastrzębiec, 
Zabartowo, Zakrzewska Osada, Zgniłka – inwestycja realizowana zgodnie z planem i 
potrzebami. 

12. Przebudowa ulicy Krajeńskiej w Więcborku – realizacja jesienią br. 
13. Budowa drogi gminnej wraz z odwodnieniem w obrębie ulic Kazimierza Wielkiego i 

Bolesława Chrobrego w Więcborku – rozstrzygnięto przetarg, wykonanie rozpocznie się 
we wrześniu br. 

14. Rewitalizacja miasta Więcbork – przetarg rozstrzygnięto, podpisano umowy, plac 
budowy zostanie przekazany w sierpniu.  

15. Budowa parkingu przy ul. 29 Stycznia w miejscowości Sypniewo – inwestycja w trakcie 
realizacji. 

16. Utwardzenie placu przy świetlicy wiejskiej w miejscowości Lubcza – inwestycja 
zrealizowana. 

17. Wykup gruntów – zgodnie z potrzebami. 
18. Modernizacja cmentarza komunalnego w Więcborku – realizacja jesienią br. 
19. Zakup i montaż urządzenia klimatyzującego do pomieszczeń USC w Więcborku – 

inwestycja zrealizowana. 
20. Infostrada Kujaw i Pomorza - usługi w zakresie e-Administracji i Informacji 

Przestrzennej – realizacja w II połowie 2012r. 
21. Profesjonalizm urzędów = satysfakcja mieszkańców powiatu sępoleńskiego – 

przedsięwzięcie w trakcie realizacji. 
22. Informatyzacja Urzędu Miejskiego w Więcborku – realizacja według potrzeb. 
23. Zakup pieca c.o. do budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku – inwestycja 

zrealizowana. 
24. „Moje Boisko – Orlik 2012” – inwestycja w trakcie realizacji. 
25. Budowa placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Runowie Kraj. – inwestycja 

zrealizowana. 
26. Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Sypniewie o salę gimnastyczną i niezbędną 

infrastrukturę techniczną – ogłoszono przetarg na wykonanie przedsięwzięcia. 
27. Zmiana sposobu wykorzystania poddasza nieużytkowego na bibliotekę w Szkole 

Podstawowej w Runowie Kraj. – we wrześniu ponownie zostanie ogłoszony przetarg na 
wykonanie inwestycji. 

28. Termomodernizacja budynków placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork – 
inwestycja w trakcie realizacji. 

29. Kanalizacja na ulicy Brzozowej i Lipowej w Więcbork – inwestycja zrealizowana. 
30. Zakup aplikatura gazowego do uniwersalnej zdalnej iniekcji zwierząt – realizacja jesienią 

br. 
31. Dofinansowanie wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków – realizacja według 

potrzeb. 
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32. Modernizacja świetlic wiejskich w miejscowościach: Zakrzewek, Dorotowo, Pęperzyn, 
Nowy Dwór, Borzyszkowo, Witunia, Suchorączek, Jeleń, Czarmuń – inwestycje 
realizowane zgodnie z planem i według potrzeb. 

33. Rozbudowa, remont i doposażenie świetlic wiejskich na terenie Gminy Więcbork  
w miejscowościach: Borzyszkowo, Czarmuń, Dorotowo, Suchorączek, Witunia, 
Zabartowo, Jastrzębiec, Jeleń, Puszcza, Zakrzewska Osada, Lubcza – przedsięwzięcie w 
trakcie realizacji. 

34. Zakup patelni elektrycznej do świetlicy wiejskiej w Puszczy – inwestycja zrealizowana. 
35. Zakup lodówki do świetlicy wiejskiej w miejscowości Jastrzębiec – inwestycja 

zrealizowana. 
36. Urządzenie placów zabaw na terenach wiejskich Gminy Więcbork – ponownie ogłoszony 

przetarg został rozstrzygnięty, podpisanie umowy we wrześniu br. 
37. Wykonanie ogrodzenia placu zabaw w miejscowości Witunia – inwestycja w trakcie 

realizacji. 
38. Wykonanie przyłącza energetycznego o mocy zasilania 11 KW do toru motocrossowego 

550 mb – inwestycja zrealizowana. 
39. Wykonanie przyłącza wodociągowego do toru motocrossowego 550 mb – inwestycja 

zrealizowana. 
40. Rozwój turystyki, rekreacji i sportu na terenie Pojezierza Krajeńskiego – inwestycja w 

trakcie realizacji. 
 
Przewodniczący Komisji  otworzył dyskusję. 
 
Radny Henryk Szwochert poprosił o przybliżenie tematu należności. 
 
Skarbnik Gminy  wskazała tu dział 756 / str.23 sprawozdania /. W pierwszej tabeli na tejże 
stronie wyszczególnione zostały  wpływy z tytułu podatku rolnego, leśnego, od 
nieruchomości i od osób prawnych. Kwota zaległości wynosi tam 101.659, 45 zł.  
W analogicznej kolumnie dotyczącej osób fizycznych kwota zaległości wynosi  
777.308, 18 zł. do tych wartości na pewno dochodzą zaległości w postaci czynszów 
przejętych po AZK – czynszów za wynajem lokali mieszkalnych. Zgodnie z protokołem 
zdawczo-odbiorczym po AZK przejęto należności / chodzi tu o należność główną / w kwocie 
648.412,28 zł . Z tej należności do końca czerwca najemcy lokali uregulowali kwotę 
47.907,73 zł. Potem wpłynęły już z tego tytułu nieduże pojedyncze kwoty. Największe 
należności do ściągnięcia od dłużników są  w dziale Opieki Społecznej z tytułu wypłaty 
świadczeń ze środków funduszu alimentacyjnego. Sprawy windykacji tych środków na pewno 
powierzone są komornikom i w niedużych ilościach spływają. Jeżeli zaś chodzi o zaległości  
z tytułu podatków, to na pewno do końca października br. wszystkie należności 
zabezpieczone zostaną tytułami egzekucyjnymi aby ich ściągalność zdecydowanie poprawić  
i żeby te sumy na koniec roku były zdecydowanie mniejsze. 
 
Przewodniczący Komisji pytał, czy wykazane należności z tytułu podatku rolnego, który  
w roku  rozłożony jest na cztery raty ,dotyczą tylko zaległości nie uiszczonych do półrocza? 
 
Niekoniecznie, tu są również ujęte należności z lat ubiegłych jeżeli takowe wystąpiły. To 
również widnieje jako zaległość – Skarbnik Gminy.   
 
Czy są tu również należności za III kwartał ?– pytał radny Szwochert. 
 
Nie – Skarbnik Gminy. 
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Przewodniczący Komisji zainteresowany był, co kryje się pod pojęciem „przebudowa, 
remont pomostu oraz remont budynku hangaru” 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, ze chodzi tu o budynek przejęty od „Sawmilu” 
usytuowany przy Plaży Miejskiej. W ubiegłym roku zalegalizowano użytkowanie działki, na 
której jest on usytuowany. Teraz jest pomysł na to, by z Lokalnej Grupy Rybackiej ściągnąć 
środki żeby dokonać remontu obiektu. 
 
Co tam jest obecnie – Przewodniczący Komisji. 
 
Teoretycznie przekazane jest to Klubowi „GROM” Więcbork, a praktycznie obecnie firma 
zajmująca się przebudową nabrzeża Jeziora Więcborskiego ma tam swój punkt zborny tzw. 
biuro budowy – podał Burmistrz Więcborka.  
 
Radny Antczak zauważył, że w planie inwestycyjnym widnieje na ten rok jeszcze budowa 
siedmiu placów zabaw i remont w pomieszczeń w Szkole w Runowie Krajeńskim. 
 
Skarbnik Gminy  wyjaśniła, że na place zabaw był ogłoszony nowy przetarg więc wymogiem 
było zapewnienie całej kwoty kosztorysowej w budżecie i tak zostało to uczynione. Jeżeli zaś 
chodzi o adaptację poddasza w Szkole to dopóki inwestycja nie jest zakończona  żadnych 
zmian w budżecie nie planowano. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zapytał o wykonanie dochodów w dziale 801 – Oświata  
i wychowanie. Kwota 531.000,00 zł to był plan na 1 stycznia, a wykonanie na koniec czerwca 
wynosi 151.791,00 zł. Z czego wynika tak niskie wykonanie / str. 3 sprawozdania /.  
 
Skarbnik Gminy doprecyzowała, że obecny plan wynosi tam 1.251.000,00 zł. Ponadto 
wskazała, że w dziale tym na pewno została ujęta suma 833.000,00 zł – dofinansowanie 
budowy boiska „ORLIK”, zaplanowana kwota 219.385,84 zł na termomodernizację placówek 
oświatowych , 24.690,00 zł – zwrot niesłusznie pobranego wynagrodzenia. Poza tym w skład 
tych środków wchodzą dzierżawy pomieszczeń szkolnych / obozy, kolonie w czasie letnim /, 
opłaty za wynajem autobusu, opłaty za pobyt w przedszkolu / zaplanowana kwota 168.359,00 
zł. W przypadku przedszkola wykonanie wynosi 62% , za wynajem autokarów póki co jest 
niskie ale wynika to z okresu wakacyjnego, dzierżawy – ok. 15.000,00 zł wpłynęło. Niskie 
wykonanie środków na termomodernizację dotyczy rozliczenia inwestycji ubiegłorocznej,  
a wniosek o płatność wykonanej w tym roku składany będzie po zakończeniu zadania. 
 
Radny Kuszewski zgłosił uwagę dotyczącą tabeli określającej strukturę wydatków 
budżetowych str. 7-8 zastanawiając się skąd  w podsumowaniu 94 %. 
 
Przygotowując się do dzisiejszego spotkania zauważyłam błąd, zostanie on poprawiony – 
Skarbnik Gminy. 
 
Radny Kuszewski – strona 16 dział 700, rozdział 70005 – Gospodarka gruntami  
i nieruchomościami. Dzierżawa mienia komunalnego – plan 1.059.800,00 zł, wykonanie – 
311.000,00 zł stanowi to raptem 29% . Radny chciał wiedzieć co tu zostało ujęte, prosił też  
o zinterpretowanie zapisu „wykonanie dochodów z tytułu użytkowania wieczystego  
i dzierżawy wyższej niż wynika z upływu czasu”. 
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Skarbnik Gminy wskazała, że chodzi tu głownie o użytkowanie wieczyste – wykonanie 
81%. Faktury za użytkowanie wieczyste wystawiane są przez UM na początku roku, dlatego 
też zdecydowana większość płatności z tego tytułu wpływa w tym właśnie okresie i stąd 
wysoki procent wykonania. W dzierżawie mienia komunalnego oprócz tych dochodów 
ujmowanych w dotychczasowych budżetach – z tytułu najmu i dzierżaw majątku gminnego, 
jest tez ujęte planowane wpływy z czynszów za najem lokali mieszkalnych, które są 
odprowadzane przez ZGK do UM. 
 
Plan mnie nie przeraża, niech ono i będzie wysokie, ale samo wykonanie tj. raptem 30%– 
radny Kuszewski. 
 
Z czynszu za najem lokali mieszkalnych czyli to co odprowadza do nas ZGK w I półroczu 
trafiło do Gminy125.563,07 zł. /terminy płatności faktur za pięć miesięcy/- Skarbnik Gminy.  
 
Ale czynsze płacone są z góry nie z dołu, czyli do końca czerwca powinno wpłynąć za szósty 
miesiąc. Pytam z tego względy by wiedzieć, jakiego rzędu środki wpływają miesięcznie. Po 
drugie chciałbym wiedzieć ile teoretycznie powinno być – radny Kuszewski.  
 
Za I półrocze naliczone zostały łącznie czynsze bieżące / bez przejętych zaległości / w kwocie 
251.140,47 zł. Oznacza to, ze wpływ jest 50% z tendencją do zmniejszania się – 
odpowiedziała Skarbnik Gminy.    
 
Radny Kuszewski – pytał o uwagę „nienależnie pobrane wynagrodzenie z tytułu przejęcia 
należności po zlikwidowanym AZK” 
 
Tutaj zgodnie z protokołem zdawczo-odbiorczym byłe AZK wyszczególniło nam kwotę 
222,95 zł – było to źle wyliczone wynagrodzenie dla p. Dropinskiego, który ta różnicę 
zwrócił. Wpływy z różnych dochodów – kwota 29.577,00 zł plan i wykonanie 0 0,95 zł 
wyższe to był podatek VAT za miesiąc grudzień, które AZK miało należne z Budżetu 
Państwa i w miesiącu styczniu wpłynęło to do Gminy – Skarbnik Gminy. 
 
Naliczenie czynszu 251.000,00 zł, czynsz za najem lokali mieszkalnych, które ZGK 
odprowadziło do UM to 125.000,00 zł natomiast …. – radny Kuszewski. 
 
To jest za sześć miesięcy. Wcześniej pomyliło mi się z fakturami za Zarząd, które są  
z płatnością za dany miesiąc – Skarbnik Gminy. 
 
Jakie są wynikające z tego zobowiązania dla Gminy – radny Kuszewski. 
 
Łącznie po AZK, zgodnie  z protokołem przejęcia zobowiązań, zapłaciliśmy kwotę 
343.024,43 zł. Wszystkie zobowiązania do końca czerwca zostały uregulowane – Skarbnik 
Gminy.  
 
Pytanie, czy większość z kwoty 343.024,43 zł, to były zobowiązania AZK do ZGK? – radny 
Kuszewski. 
 
Głównie do ZGK. Była tam kwota ponad 200.000,00 zł. Około 40.000,00 zł było za olej 
opałowy, pojedyncze faktury za energię, węgiel itp. – Skarbnik Gminy. 
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Radny Kuszewski zauważył, że stosunkowo duże są zaległości w płatności podatku od osób 
fizycznych. 
 
 
 
Skarbnik Gminy  potwierdziła powyższe, podkreśliła jednak, że do końca października osoba 
zajmująca się windykacją tych należności zabezpieczy je tytułami egzekucyjnymi, by 
ściągalność tą zdecydowanie poprawić. 
 
Burmistrz Wi ęcborka dodał, że od ponad pól roku jest dość duża aktywność działu 
finansowego UM. Dział wziął się ostro do pracy i tych tytułów komorniczych wystawianych 
jest na prawdę dużo. Ma nadzieję, ze będzie to miało swoje przełożenie w ściągalności. Jeżeli 
zaś chodzi o czynsze w ZGK, to w rzeczywistości nie jest prostą sprawa zmusić notorycznych 
dłużników – niepłacących za lokale do wywiązania się z tego obowiązku. Ponieważ Gmina 
nie ma ich gdzie wykwaterować Radca Prawny UM ma przygotować pismo informacyjne  
o możliwości przekwaterowania dłużnika w mniej atrakcyjną lokalizację. 
 
Radny Kuszewski – Dział 756, rozdział 75621 pod tabelą jest opis, w którym czytamy cyt.: 
„  udział w podatku dochodowym od osób fizycznych w stosunku do planu i upływu czasu nie 
zostały wykonane w kwocie 306.534,50 zł – koniec cytatu. Radny pytał z czego to wynika. 
  
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w tej kwestii Gmina uzależniona jest od przekazywania 
tych wpływów przez Ministra Finansów. Uważa jednak, że do końca roku powinno to zostać 
wyrównane, skoro taki plan przewidziany został decyzją Ministra. Natomiast udział  
w podatku dochodowym od osób prawnych, to ten rodzaj podatku przekazywany jest do UM 
przez Urzędy Skarbowe. Tu plan przyjęty został na podstawie dochodów wypracowanych  
w roku ubiegłym. O przeszacowaniu nie ma jeszcze co mówić, dlatego że terminy i wysokość 
przekazywania ich przez US czasami jest na prawdę różna. 
 
Radny Kuszewski – Dział 801 – Oświata i wychowanie. Wykonanie wydatków wygląda 
przyzwoicie, natomiast analizując rozdziałami i sumując paragrafy płacowe / 4110, 4010, 
4120/ to chociażby w tym pierwszym rozdziale zaniepokoiło radnego nad wykonanie  
/ w stosunku do upływu czasu /tj. 290.000,00 zł / ponad 50 % /. 
 
Skarbnik Gminy  uściśliła, że   na te wydatki wpływ miało wypłacenie  w I kwartale 2012 
roku dodatkowego wynagrodzenia rocznego tzw. „trzynastki”. Stad też wyższe wykonanie 
rzutujące na procent. 
 
Radny Kuszewski – paragrafy 4210 i 4260 – energia, woda / 62,88 % wykonania /, zakup 
opału, materiałów remontowych/62,4 % / wykonania/. Wiadomo, że zazwyczaj remonty 
trwają w szkołach w okresie wakacyjnym, czyli teoretycznie nie są one ujęte, a i zakup opału 
odbywa się przed sezonem grzewczym. 
 
Skarbnik Gminy – wydatki w § 4260 dokonywane są zgodnie ze spływającymi rachunkami 
wystawionymi przez dostawców.  W między czasie na pewno nastąpiła zwyżka cen energii, 
stąd i wykonanie na I półrocze wyższe. Zarówno  § 4210, jak i powyższy jest tematem 
rozmów Skarbnik z Dyrektorem BOOS. Ten stoi na stanowisku, że zdecydowana większość 
kwot wydatkowanych z § 4210 związana jest z zakupem opału. Na przykład w SP Więcbork 
na kolejny sezon grzewczy zmagazynowane jest 6 ton opału. Sytuacja w tych paragrafach  
w kolejnych miesiącach na pewno będzie wyglądała gorzej. Oprócz przesunięć między 
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paragrafami, gdzie Dyrektor uznał, że może zdjąć pewne kwoty, Gmina dołożyła  
z wypracowanych dochodów ponad 30.000,00 zł. Na kolejnej sesji budżet oświaty zostanie 
zwiększony z dochodów za wynajem pomieszczeń szkolnych. Po zaewidencjonowaniu 
miesiąca września pozostanie przyjrzeć się paragrafom płacowym. 
 
Radny Kuszewski pytał również, jak obecnie wygląda sytuacja w dziale 921, w instytucji 
kultury. 
 
Skarbnik Gminy  – zgodnie  informacja, jaka wpłynęła od Dyrektor MGOK na działalność 
MGOK na miesiące od października – grudnia potrzebne byłoby dodatkowo 74.000,00 zł . Na 
sesji wrześniowej z wypracowanych dochodów dział ten zostanie zasilony o ponad  
30.000,00 zł. Na zabezpieczenie wynagrodzeń dla pracowników Dyrektor będzie miała. Jeżeli 
jednak z wypracowanych bieżących dochodów nie uda się zwiększyć całość potrzeb 
sugerowano Dyrektor np. przy zakupie opału negocjować dłuższy termin płatności – do 
przyszłego budżetu. 
 
Niedobór, jaki powstał w MGOK, to kwestia niepłacenia ZUS? – Przewodniczący Komisji. 
 
To kwestia rozliczeń, jakie prowadzone były za poprzedniej księgowej. Na pewno wystąpiły 
zobowiązania wobec dostawców i ZUS. Od początku roku uwzględniając zmianę, która 
proponowana będzie na czwartkowej sesji, zwiększyliśmy budżet MGOK  ponad 80.000,00 
zł. Zgodnie z zgłoszonym zapotrzebowaniem zostało ok. 40.000,00 zł  – Skarbnik Gminy. 
 
Radny Waldemar Kuszewski wnioskował o przygotowanie zestawienia pisemnego 
dotyczącego struktury należności wymagalnych w odniesieniu do Urzędu Miejskiego.  
 
Radny Henryk Szwochert proponował, by takie zestawienie, czy też dokument 
/sprawozdanie Rb - 10 zostało przedstawione radnym na posiedzeniu Komisji Budżetu  
i Finansów w dniu następnym. 
 
Poza tym radny Kuszewski prosił, by w temacie zaległości w podatku od osób fizycznych  
i prawnych w sprawozdaniu uwzględniano informację w jakiej kwocie są to zaległości  
z poprzednich lat, a w jakiej bieżące. 
 
Skarbnik Gminy  zdeklarowała przygotować to również na posiedzenie Komisji Budżetu  
i Finansów. 
 
Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania sprawozdania  
z wykonania budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2012 roku. 
 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
 
 
W drugiej części Pani Skarbnik omówiła realizację Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Wi ęcbork w I półroczu 2012 roku. 
 
 
W wykazie przedsięwzięć w 2012 r. realizowane są niżej wymienione zadania i ich poziom 
zaawansowana na dzień 30.06.2012 r. przedstawia się następująco: 



9 

 

1. Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy i Miasta 
Więcbork - zagospodarowanie przestrzenne 

2. Budowa łowiska wędkarskiego przy Jeziorze Gardzinowo w Lubczy - Aktywizacja 
społeczności na obszarach zależnych od rybactwa 

3. Budowa szlaku turystycznego wokół Jeziora Więcborskiego wraz z budową ścieżki pieszo 
- rowerowej przy drodze wojewódzkiej nr 241 w relacji Wi ęcbork - Runowo - 
Aktywizacja społeczności na obszarach zależnych od rybactwa. Realizacja inwestycji 
prawdopodobnie nie dojdzie do skutku z uwagi na trudności w wykupem działek na 
których inwestycja miała powstać, 

4. Modernizacja budynku administracyjnego Urzędu Miejskiego w Więcborku - 
Aktywizacja społeczności na obszarach zależnych od rybactwa 

5. Przebudowa, remont pomostu oraz remont budynku hangaru służącego wędkarstwu, 
rekreacji i turystyce ogólnodostępnej wraz z jego wyposażeniem - Aktywizacji 
społeczności na obszarach zależnych od rybactwa 

6. Rewitalizacja miasta Więcbork - Poprawa estetyki miasta. Na dzień sprawozdania 
przygotowywany był przetarg na wyłonienie wykonawcy. Aktualnie jest już podpisana 
umowa z wykonawcą. Planowy termin zakończenia inwestycji to 19.10.2012 r.  

7. Termomodernizacja budynków placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork - 
Ochrona powietrza i oszczędność w zużyciu energii cieplnej. W drodze przetargu 
wyłoniony został wykonawca Zakład Budowlany Zdzisław Błociński z Więcborka. 
Roboty budowlane zostaną zakończone terminowo. 

8. Infostrada Kujaw i Pomorza - usługi w zakresie e-Administracji i Informacji Przestrzennej 
- Popraw dostępności mieszkańców do urzędu 

9. Modernizacja cmentarza komunalnego w Więcborku - poprawa funkcjonalności 
10. Przebudowa drogi powiatowej nr 1125C relacji Sypniewo - Borzyszkowo na odcinku 

Lubcza - Borzyszkowo - Poprawa bezpieczeństwa drogowego. Inwestycja będzie 
realizowana w formie dotacji dla Starostwa Powiatowego w Sępólnie Kraj. jako 
właściciela drogi. Porozumienie zostało podpisane. Środki pieniężne przelano w sierpniu 
br.  

11. Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Sypniewie o salę gimnastyczną i niezbędną 
infrastrukturę techniczną - Poprawa warunków nauczania. Ogłoszenie przetargu na 
wyłonienie wykonawcy zaplanowane jest na sierpień br.  

Realizacja przedsięwzięć zawartych w WPF dotyczących 2012 r. przebiegała bez zakłóceń, 
zgodnie z zawartymi umowami. 
Pozostałe przedsięwzięcia ujęte w WPF zostaną rozpoczęte i realizowane od 2013 r. zgodnie 
z dokonanymi zapisami w tej prognozie.  
 
 
Pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do zaopiniowania. 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
 
W sprawach różnych Przewodniczący Komisji przedstawił pisma p. Tomasza Bracka, 
które wpłynęło do niego jako radnego, a tyczyło udostępnienia- dzierżawy przez niego działki 
pod budowę odcinaka chodnika przy Cmentarzu Komunalnym oraz parking. 
 
Przewodniczący Komisji przyznał, że deklarował wydzierżawienie nieruchomości pod 
budowę chodnika ale musi to zostać formalnie załatwione i czeka w tej sprawie na wniosek ze 
strony Urzędu Miejskiego. Nie wyraża natomiast zgody na budowę parkingu. 
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Burmistrz Wi ęcborka stwierdził, że nie jest możliwe wykonanie chodnika w terminie do  
1 listopada. Wpierw należałoby geodezyjnie ten teren wymierzyć, spisać umowę pomiędzy 
współwłaścicielami. Dopiero wówczas to zadanie można wykonać. 
 
Przewodniczący Komisji poruszył również sprawę zmiany organizacji ruchu na  
ul Złotowskiej pytając, czy w sprawie montażu oświetlenia w tej lokalizacji cokolwiek 
ruszyło. 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, ze teoretycznie ma ruszyć ale w praktyce wygląda to 
podobnie, jak w przypadku np. przebudowy ciągu pieszego na ul Pocztowej. Przetargi się 
odbyły, a ciągle pojawia się coś nowego. W przypadku Pocztowej okazało się, że zbyt nisko 
wycenili tą pracę i brakuje 5.000,00 zł. Teraz trwają negocjacje i Burmistrz z kolei wskazuje 
ZDW, że w ramach Rewitalizacji spora część środków zainwestowana będzie w coś, co nie 
jest własnością Gminy – w drogę wojewódzką podnosząc  jej wartość. Dlatego też Zarząd 
Dróg Wojewódzkich nie powinien obciążać dodatkowo Gminy Więcbork. Co z tego wyniknie 
okaże się. Burmistrz będzie rozmawiał w tej sprawie telefonicznie z Dyrektorem Kilenikiem. 
 
Na tym spotkanie zakończono. 
 
Prot. I. Mrozek 
 
 

Przewodniczący Komisji  
                                                                                             Rewizyjnej  
 
                                                                                      /-/   Mariusz Wobszal  


